

СОДЕРЖАНИЕ**CONTENTS****Вопросы клинической офтальмологии****Problems of clinical ophthalmology**

Риков С. О., Знаменська М. А. Активність запального процесу у хворих на герпетичний кератит за рівнем прозапальних цитокінів у сльозній рідині4

Rykov S. A., Znamenskaya M. A. Activity of the inflammatory process in patients with herpetic keratitis according to the level of anti-inflammatory cytokines in the tear

Гайдамака Т. Б. Противорецидивное лечение больных герпетическими кератитами6

Gaydamaka T. B. Antirelapse treatment of the patients with herpetic keratites

Бездетко П. А., Ильина Е. Н., Лысенко М. Г. Аутолимбоккератопломбирование как метод хирургического лечения рецидивирующего герпетического кератита 10

Bezdetko P. A., Ilijina E. N., Lysenko M. G. Autolimbo-keratofilling as the method of the surgical treatment of recurrent herpetic keratitis

Владимиров Д. В., Сергиенко Н. М., Молебный В. В. Влияние аберраций высших порядков на остроту зрения 14

Vladimirov D. V., Sergienko N. M., Molebny V. V. The influence of aberrations of higher orders on the visual acuity

Венгер Л. В. Особенности клиники и эффективность хирургического лечения больных с травматическими коллобомами радужки17

Venger L. V. The clinical peculiarities and effectiveness of surgical treatment of patients with traumatic iris coloboma

Олейник Т. В. Метаболические нарушения и их коррекция у пациентов с диабетической ретинопатией, прооперированных по поводу катаракты21

Oleinik T. V. Metabolic disorders and their correction in patients with diabetic retinopathy operated for cataract

Савко В. В., Коновалова Н. В., Нарыцына Н. И., Новик А. Я., Михайличенко Л. А. Этол Форт в комплексном лечении увеитов27

Savko V. V., Konovalova N. V., Naritsina N. I., Novik A. Ya., Mikhailichenko L. A. Ethot Fort in complex treatment of uveitis

Tharwat H. M., Assad A. Ghanem, Lamiaa F. Arafa, Azza F. El-Biomy Erythropoietin and soluble CD 44 levels in patients with primary open-angle glaucoma30

Tharwat H. M., Assad A. Ghanem, Lamiaa F. Arafa, Azza F. El-Biomy Erythropoietin and soluble CD 44 levels in patients with primary open-angle glaucoma

Полякова С. И. Влияние Амиксина на рецидивирование эпителиальных опухолей слезной железы 35

Polyakova S. I. Influence of Amixin of recurrence of epithelial tumours of the lacrimal glands

Чеботарев Е. П., Малецкий А. П., Величко Л. Н. Изменение функционального состояния лимфоцитов у больных с посттравматическими субатрофиями глаза и вялотекущими увеитами после эвисцерации с имплантацией гомохряща40

Chebotarev E. P., Maletskiy A. P., Velichko L. N. Changes in the functional state of lymphocytes in patients with eye posttraumatic subatrophies and subacute uveites after evisceration with homocartilage implantation

Экспериментальные исследования**Experimental studies**

Пасечникова Н. В., Дрожжина Г. И., Иванова О. Н., Насинник И. О., Попандопуло А. Г., Кавелина А. С. Особенности культивирования монослоя фетальных фибробластов на мягких контактных линзах, содержащих коллаген46

Pasechnikova N. V., Drozhzhina G. I., Ivanova O. N., Nasinnik I. O., Popandopulo A. G., Kavelina A. S. Peculiarities of cultivation of the monolayer of fetal fibroblasts on the soft contact lenses, with contain the collagen

Пасечникова Н. В., Якименко С. А., Бузник А. И., Насинник И. О., Кустрин Т. Б. Экспериментальное исследование применения абсорбирующего раневого покрытия на основе коллагена при повреждениях роговицы50

Pasechnikova N. V., Yakimenko S. A., Buznik A. I., Nasinnik I. O., Kustrin T. B. Experimental study of the application of the absorbing wound coating on the basis of collagen in damages of the cornea

Думброва Н. Е., Молчанюк Н. И. Ультраструктурные изменения элементов хориоретинального комплекса глаз крыс после действия метилового спирта54

Dumbrova N. E., Molchanyuk N. I. Ultrastructural changes in the elements of the choroids-retinal complex of the eyes of rats after the action of the methyl alcohol

Обзоры литературы

Literature review

Дрожжина Г. И., Поданевич Э. В. Эндотелиальная кератопластика58

Drozhhina G. I., Podanevich E. V. Endothelial keratoplasty

Жабоедов Г. Д., Иванова Н. В., Кобаенко А. И. Современные аспекты иммуносупрессивной терапии эндогенных увеитов64

Zhaboedov G. D., Ivanova N. V., Konaenko A. I. Modern aspects of immunosuppressive therapy of endogenous uveitis

Пасечникова Н. В., Мальцев Э. В., Мороз О. А. Нанотехнологии, наномедицина, наноофтальмология (сообщение 1)69

Paseshnikova N. I., Maltsev E. V., Moroz O. A. Nanotechnology, nanomedicine, nanoophthalmology (information 1)

Лекция

A lecture

Вольфган Шальк. Лютеин и зеаксантин: два основных компонента для здоровья глаз76

Wolfgan Shalk. Lutein and seaxantin: two principal components for the healthy eyes

Обмен опытом

Experience exchange

Малецкий А. П., Хомякова Е. В. Применение радиоволнового ножа «Surgitron» в лечении меланом иридоцилиарной зоны и хориоидеи80

Maletskiy A. P., Khomyakova E. V. Efficacy of radio-wave surgery in treatment of melanomas of the iridociliary zone and choroids (Preliminary results)

Рационализаторские предложения

Innovations

Marcus-Matthias Gellrich. A step backwards can be a step forward — new perspectives for slit lamp photography81

Marcus-Matthias Gellrich. A step backwards can be a step forward — new perspectives for slit lamp photography

Минакова С. Е., Дмитриев С. К. Усовершенствованный способ проведения первичного заднего непрерывного капсулорексиса87

Minakova S. Y., Dmitriev S. K. The improved method of primary posterior curvilinear capsulorhexis

Случай из практики

Practical case

Боброва Н. Ф., Кузьмина Н. Б. Случай гнойной язвы роговицы после ношения контактных линз с косметической целью89

Bobrova N. F., Kuzmina N. B. A case of purulent uncer of the cornea after wearing contact lenses with cosmetic purpose

Звіт

Account

про проведення науково-практичної конференції офтальмологів з міжнародною участю «Філатовські читання»91

International conference of the ophthalmologist «Filatov's readings»